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Conceptverslag vergadering controlecommissie 
 

Datum 27 maart 2025 

Tijd 16.00 uur 

Locatie Grutte Keamer 

Aanwezig:  

Leden Dhr. G. Terpstra (CDA, voorzitter), dhr. IJ. van Kammen (FNP), H.K. Speulman 

(PvdA) 

Griffie Dhr. G.J. Andringa (griffier) en mevr. F. Koster (verslag) 

Adviseurs Dhr. E. Dost (senior financieel adviseur), mevr. T. Tamminga (controller) en 

dhr. H. Bruining (wethouder), dhr. J. Kuijpens (divisiedirecteur bedrijfsvoering 

& sturing) 

Afwezig: Dhr. J.W.F. Graansma (PVV), mevr. M. Miedema (GroenLinks) en mevr. A. 

Vellema-Plazier (CU), mevr. P. ter Veld (GBA), dhr. E.J. de Vries (zelfstandig 

raadslid) en mevr. R. de Vries-Mulder (adjunct-griffier) 

    

  

1. 

 

Opening, mededelingen 

De voorzitter heet de aanwezigen welkom en opent de vergadering om 16.02 uur. 

 

De heer Graansma (PVV), mevrouw Miedema (GroenLinks), mevrouw Ter Veld (GBA), 

mevrouw Vellema (CU) en de heer De Vries (zelfstandig raadslid) zijn verhinderd. 

 

Ook mevrouw De Vries (adjunct-griffier) is afwezig. Dhr. Andringa (griffier) vervangt 

haar.  

 

2. 

 

Vaststelling agenda 

De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 

3. Rondvraag 

Hier wordt geen gebruik van gemaakt. 

 

4. Vaststelling verslag 6 maart 2025  

De controlecommissie stelt het verslag van 6 maart 2025 ongewijzigd vast. 
 

5. Actielijst 

@punt 3 (Bestedingsplan 1,7 miljoen) ontvlechtingsbudget: dit komt in mei aan de orde 

in plaats van april. Actie mevr. De Vries 

 

@punt 6 (Uitgangspunten voor de begroting 8K en WM 2026): in de agendacommissie is 

besloten om dit punt in de informatiecarrousel van 3 april te behandelen. Daarom is het 

niet geagendeerd voor de controlecommissie. Een aantal leden had dit wel verwacht. 

De griffier geeft aan dat, als de financiële specialisten van de controlecommissie nog een 

spade dieper op de techniek van de financiën van de gemeente willen ingaan, dat altijd 

nog kan in de volgende vergadering van de controlecommissie. Afgesproken wordt het 

punt alvast als conceptagendapunt te vermelden. Actie mevr. De Vries 

 

De voorzitter had verwacht dat het raadsvoorstel over de CDOKE-middelen als ingekomen 

stuk in de controlecommissie aan de orde zou komen. Dat is niet het geval. Dhr. Van 

Kammen deelt mee dat hij het op de agenda van de informatiecarrousel laat zetten. 

 

De actiepunten 4, 6 en 7 zijn afgehandeld en worden afgevoerd. 
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6. Ingekomen stukken 

De ingekomen stukken zijn: 

1. Afschrift brief Provinsje aan ministerie BZK – Lit de Fryske gemeenten net yn it ravyn 

falle 

De brief wordt voor kennisgeving aangenomen. 

 

2. Advies ROB – Afrekenen met disbalans, maart 2025 

 Bijlage 1 – Tabel rijkstaken, autonomie en medebewind 

 

Mevr. Tamminga komt de volgende keer terug op hoe we intern met het advies van de 

ROB omgaan. Actie mevr. Tamminga 

 

De griffier gaat na of de stukken van de controlecommissie ook via Debatrijk beschikbaar 

komen. Actie griffier 

Wethouder Bruining wil ook graag uitgenodigd worden voor de uitleg over Debatrijk. 

Actie griffie De voorlopige datum hiervoor is 5 juni. 

 

7. Begrotingswijzigingen april 2025 

De heer Dost geeft een korte toelichting.  

 

Er zijn nog niet zo veel begrotingswijzigingen. De focus van de afdeling ligt op de 

kadernota en de jaarrekening. De wijzigingen die erin moeten zitten, zijn verwerkt. Het 

levert een kleine plus op. 

 

1.4 – Gevolgen bijdrage Werkmaatschappij (WM) 

We lopen een beetje voor op de WM. Deze begrotingswijziging in de WM heeft geen effect 

op de gemeentes. Behalve dat het bedrag dat overgebleven is van de ontvlechting 

overgeheveld wordt naar 2025 in de WM. Vervolgens blijft er nog een klein bedrag over 

en dat valt vrij in de rekening.  

 

De voorzitter mist het LPO-overzicht. De heer Dost licht toe dat daar bij de jaarrekening 

op teruggekomen wordt. Het voorstel is om wel wat mee te nemen. Hier komt hij nog op 

terug. Actie dhr. Dost Er gaat nog een bedrag van € 35.000 uit.  

 

Op de vraag van de griffier of de begrotingswijziging Europact structureel is moet de heer 

Dost het antwoord schuldig blijven. De voorzitter meent dat er eerst een evaluatie zou 

plaatsvinden. Afgesproken wordt dat de heer Dost dit uitzoekt. Actie dhr. Dost  

 

De exploitatie van het zwembad is nog niet opgenomen in de begrotingswijzigingen. Deze 

komt er volgende keer wel bij. Actie dhr. Dost 

 

De heer Van Kammen mist het staatje met reserves. De heer Dost licht toe dat de 

mutaties er wel in staan maar dat de actuele stand er niet in staat omdat er nog veel 

correcties zullen zijn bij de jaarrekening. Afgesproken wordt dit bij de volgende 

begrotingswijzigingen altijd aan te leveren op basis van wat op dat moment bekend is. 

Actie dhr. Dost 

 

Op de vraag of Caparis een structurele wijziging is antwoordt de heer Dost dat dat 

inderdaad zo is. Bij Caparis werken nog zo’n 100 mensen uit Achtkarspelen.  

 

8. Kosten ontvlechting en opbouw 

Er zijn geen bijzonderheden. 
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9. Herijking gemeentefonds  

Wethouder Bruining is bij twee bijeenkomsten geweest over het ravijnjaar, vrijdag 21 

maart bij de VNG en woensdag 26 maart bij het Tweede Kamerdebat.  

Vrijdag was een bijeenkomst met wethouders. Doel was het voorbereiden van een 

rechtszaak. Op 14 april zijn de laatste afspraken met het Rijk over compensatie (ravijn, 

knaken/taken, jeugd en herijking). De VNG heeft de hele procedure klaarliggen. Als men 

er 14 april niet uitkomt volgt er meteen een ingebrekestelling op jeugd vooruitlopend op 

een rechtszaak.  

 

Wethouder Bruining en wethouder Willemsma hebben contact gehad met de wethouder 

van Zwijndrecht en twee ambtelijke ondersteuners om te kijken wat we nog kunnen doen 

om het tij te keren. De gemeente heeft al veel ijzers in het vuur. Het vermoeden bestaat 

dat er politieke sturing is geweest op de resultaten. Wethouder Bruining noemt het 

voorbeeld van de verevening van de OZB. Die stond een paar dagen voor publicatie nog 

op 90% en plotseling was het 70%. Dat is voor Achtkarspelen en soortgelijke gemeenten 

zeer nadelig. Herverdeling van toeristenbelasting komt amper meer voor, 

parkeerbelasting wordt niet eens meer over gepraat. 

De G4 heeft extra geld ontvangen uit het gemeentefonds. Dit betekent dat er voor de rest 

minder overblijft. Er zijn zeker nog vragen over de kwaliteit van het model en de angst is 

dat politieke sturing van 100.000+ gemeenten ten koste gaat van het platteland. 

 

Met de gemeente Zwijndrecht is afgesproken om in een aantal dossiers samen op te 

trekken. De ANNO-gemeenten en een aantal gemeenten uit Groningen en Drenthe sluiten 

aan.   

 

Mevrouw Tamminga licht toe dat in het kamerdebat van 26 maart loze beloftes zijn 

gedaan. Men verwacht helemaal niets. Mogelijk dat Achtkarspelen op een rekenfout gelijk 

krijgt. Je ziet dat er bijna geen beweging is om gemeenten te compenseren, ondanks 

kritiek van de oppositie in de kamer.  

Het vermoeden is dat er op 14 april wel een tegemoetkoming voor jeugd komt. 

Waarschijnlijk te weinig om tevreden te zijn en te veel om een rechtszaak aan te 

spannen. Het geld voor jeugd is sowieso niet structureel.    

 

Vanuit de achterban van de VNG is veel gemor over de opstelling van de VNG.  

 

Binnen de herijking lopen drie projecten: 

1. Eén is de samenwerking VFG-VGG. Daar is gedoe omdat ‘Leeuwarden’ de brief niet 

getekend heeft. Op 6 april is de ALV van de VGG. Daar wordt besloten of de VGG en de 

VFG met elkaar doorgaan.  Als dat niet zo is, hebben we geen plek meer in de 

onderzoeksagenda.  

 

2.De ANNO-gemeenten zien iets minder in juridisering maar wel in inhoud (bereiken van 

politiek in Tweede Kamer). Daar zijn we mee in gesprek. 

 

3.Met Zwijndrecht zijn we bezig op het juridische vlak. Kunnen we bijvoorbeeld Woo-

verzoeken indienen of kunnen we facturen sturen. In Binnenlands Bestuur heeft 

Zwijndrecht een artikel geschreven in Jip-en-Janneketaal over de herverdeling. Er is 

wekelijks overleg met Zwijndrecht over waar we elkaar op inhoud kunnen vinden. Een 

aantal Groninger gemeenten sluit ook aan.  

 

De SGP heeft op 6 maart naar aanleiding van onze brief over de gastouderopvang 

kamervragen gesteld. De strekking was: als de gemeentes te weinig geld krijgen 

(knaken/taken), dan gaat dat ten koste van andere zaken. Mevrouw Tamminga zorgt 

ervoor dat de vragen en antwoorden met reactie naar de controlecommissie gaan. Actie 

mevrouw Tamminga 
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Op de Financiële Verhoudingswet kan tot uiterlijk 19 april een zienswijze worden 

ingediend. Die loopt via de Eerste Kamer. Het gaat vooral over SPUK-BVU. Men wil van de 

SPUK’s af om meer ruimte voor speciale fondsuitkeringen te krijgen. 

 

De heer Van Kammen spreekt zijn waardering uit voor de inspanningen van de ambtelijke 

organisatie en het college.  

 
10. Advisering aan de raad op 10 april 2025 

De voorzitter gaat in op het kleine voordeel bij de dienstverleningsovereenkomst Caparis 

WSW. Er was € 3.854.000 in de begroting opgenomen maar dit bedrag moet 

gecorrigeerd worden naar € 3.613.000. Het gevolg hiervan is, dat het begrotingssaldo 

voor 2025 gunstig wordt beïnvloed. Het gaat hierbij om een bedrag van € 241.000 

structureel. 

 

11. Sluiting 

De voorzitter sluit de vergadering om 17.10 uur en dankt de aanwezigen voor hun 

inbreng. 
 

 


